
English Language Reading>>> Instructor: Ammar Sultan Al-Ma’ani                                                            

 

 1 القباري                                                                       

 

 

>>>>>>>>>>>>>>>>>>>>>>>>>>>>>>>>>>>>>>   Third Class 

Practice  Reading Passagesالممارسة مقاطع قراءة 

 Elements of the Lecture:عناصر المحاضرة  

Reading Strategies: استراتيجيات القراءة: 

Getting Meaning from Contextالسياق المعنى من الحصول على 

Identifying the main ideaالرئيسيةالفكرة  تحديد 

Understanding Pronoun Referenceالمرجعي الضمير فهم 

Understanding Words in Phrases جمل في الكلمات فهم 

 

Previewing Vocabulary  المفردات معاينة 

 Campus Life is Changing. Chapter One الفصل الأول .آخذة في التغير الحياة في الحرم الجامعي

 A 

For many years in the United States, most undergraduate students (in their first 

four years of college) were 18 to 22 years old. They attended college full-time, 

lived in a dormitory on campus, and expected many “extras” from their colleges, 

not just classes. But things began to change in the 1970’s, and are very different 

quarter (1/4) of all -, these “traditional” students are less than onenow. Today

they are  majority;. These days the nontraditional students are the college students

different from traditional undergraduates in several ways. They are older. Many 

s. Most live off jobtime because they have families and -attend college part

campus, not in dormitories. These traditional students don’t want the extras that 

colleges usually offer. They aren’t interested in the sports, entertainment, religious 

groups, and museums that are part of most U.S. colleges. They want mainly good-

quality classes, day or night, at a low cost. They also hope for easy parking, access 

to information technology, and polite service. Both time and money are important 

to them. 

 81( كلية من الأربع الأولىفي السنوات )الجامعية  معظم الطلاب وكان، في الولايات المتحدة لسنوات عديدة 

العديد يتوقع و معي،في الحرم الجا في عنبر للنومعاش بدوام كامل، و كلية أنها حضر .من العمر سنة 22إلى 

 هي مختلفة جدا و، 8791عام  تتغير في الأمور بدأت لكن. الطبقات فقط، وليس كليته من" كومبارس"من 

غير  الطلاب في هذه الأيام. طلاب الكليةلجميع ( 8/4) ربع أقل من الطلاب هم "التقليدية" هذه، اليوم. الآن

 كثير من. أكبر سنا هم .في عدة طرق التقليدية الطلاب الجامعيين من مختلفة، بل هي هم الأغلبية التقليديين

، في الحرم الجامعي يعيش معظمهم. وتوفير فرص العمل عائلات لأن لديهم لجزء من الوقت حضور الكلية

 في لديهم الرغبة ليست. عادة تقدم كليات التيشيياء لا يريدون للا التقليدي هؤلاء الطلاب. المهاجعوليس في 
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انهم  .في الولايات المتحدة معظم الكليات التي هي جزء من والمتاحف، والجماعات الدينية، الرياضة والترفيه

لمواقف  أيضا انهم يأملون. وبتكلفة منخفضة، ليلا أو نهارا، الطبقات ذات نوعية جيدة أساسا يريدون

 .لهم هي مهمة الوقت والمال. مهذبخدمة تكنولوجيا المعلومات، و، والوصول إلى من السهل السيارات

 ؟هو الموضوع ما .8

 -The deferent between traditional and non_What is the Topic?  1. 

traditional student وغير التقليدية التقليدية بين محترمطالب و 

 What is the Main Idea? 2 . ؟هي الفكرة الرئيسية ما .

these “traditional” students are less than one-quarter (1/4) of all college students  

According to the passage, how today students are different from traditional   3.

students? . التقليدية؟ الطلاب من هي مختلفة اليوم، كيفمرور، والطلاب وفقا لل 

 . minoritytraditional students are the -Non الأقلية الطلاب هم التقليديةغير. 

 these days.  workingtraditional students are not -Nonلا  الطلاب غير التقليدية

 .في هذه الأيام يعملون

 campus. ontraditional students live -Non في الحرم  يعيش الطلاب غير تقليدية

 .الجامعي

  timers-partand  majoritytraditional students are -Nonالطلاب هم غير التقليدية 

 غير المتفرغينالأغلبية و

 //شيرح السؤال الثالث 

 الموجوده في القطعه majorityوهي نفس معنى كلمة   minorityفي الخيار الأول يذكر لنا كلمه 

 الموجوده في القطعه jobوهي نفس معنى كلمة workingفي الخيار الثاني يذكر لنا كلمة 

 خارج الموجوده في القطعه أي offفي وهي عكس كلمة   أي  onفي الخيار الثالث يذكر لنا كلمة 

 كما هي موجوده في القطعه majority –part timersفي الخيار الرابع ذكر لنا الكلمات 

Words in Phrases عبارات كلمات في: 

As you read, it’s important to begin noticing words that often go together. Go back 

to A paragraph. Find words to complete the following phrases and write them in 

the blanks. Most are prepositions . 

Paragraph A 

campuson            a dormitory in                    Lived  . 

time  ( verb ) -ge partcolleattend                      Many   

   information technology  to                  Access 
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العثور على  .فقرة نعود إلى. معا غالبا ما تذهب الكلمات التي ملاحظة نبدأ من المهم أن، وأنت تقرأ        

 .حروف الجر من معظم .الفراغات في واكتبها العبارات التالية لإكمال الكلمات

 (أ)الفقرة 

 .في الحرم الجامعي عنبر للنوم    في     عاش

 (فعل) لجزء من الوقت الكلية     حضور     كثير من 

 معلومات   إلى      الوصول

Understanding Pronoun Reference فهم الضمير المرجعي 

Look back at the reading selection “Campus Life is Changing” to find the meanings 

of the following pronouns. What does each pronoun refer to? 

They (Paragraph A, line 2) ______________student____________ 

They (paragraph A, line 6) _______________students_________ 

Them (Paragraph A, line 12  )        non – traditional students  

 ماذا يعني. التالية الضمائر معانيللعثور على " تغييروالحياة الجامعية " اختيار في القراءة ننظر إلى الوراء

 ؟إشيارة إلى ضمير كل

 طالب ________________ (2 سطرفقرة، )انهم 

 _____________________طلاب _______________  (6 سطرفقرة، )انهم 

 ية الطلابية غير التقليد (82 سطرفقرة، )منهم 

Paragraph B 

 B 

, learning styles in this new student populationPsychological test reflect different 

Each person has a certain learning style, and about 60 percent of the new too. 

. This means that they are very students these days prefer the sensing style

, which is experience theory method of learning-to-a practicepractical. They prefer 

first and ideas after that. They often have difficulty with reading and writing and 

are unsure of themselves. Most of these students are attending college because 

they want to have a good job and make a lot of money.  

 لديه أسلوب شيخص كل. ، أيضاجديد طالب هذه الفئة من السكان في أنماط التعلم مختلف تعكس نفسي اختبار

 هذا .عن بعدالاستشيعار  نمط يفضلون في هذه الأيام الطلاب الجدد في المئة من 61حوالي معينة، و التعلم

بعد  والأفكار أول تجربة، والذي هو التعلم نظرية إلى الممارسة أسلوب فهم يفضلون. عملية جدا يعني أنها

 هؤلاء الطلاب معظم. أنفسهمغير متأكد من القراءة والكتابة و صعوبة في في كثير من الأحيان لديهم .ذلك

 الكثير من المالجعل و جيدةوظيفة  تريد أن يكون لها لأنها الكلية الذين يحضرون

What is the Topic? ما هو الموضوع ؟ 

_______learning styles in student population_______ 

What is the Main Idea? ما هي الفكرة الرئيسية ؟ 
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. Each person has a certain learning style, and about 60 percent of the new 

prefer the sensing stylestudents these days  

According to the passage, what do 60 percent of the new students prefer these 

days? 

  theory method of learning. -to –a. They prefer a practice  

 b. They prefer  a theory-to-practice theory method of learning.  

 ؟في هذه الأيام يفضلون الطلاب الجدد في المئة من 61مرور، ماذا وفقا لل

 .التعلم أسلوب نظرية إلى - ممارسة انهم يفضلون .أ

 .التعلم ممارسة إلى نظرية نظرية طريقة انهم يفضلون. ب

Paragraph C 

C 

. intuitive learning styleIn contrast other students (but not as many) prefer the 

practice method of learning and -to-. They prefer a theorystudents love ideasThese 

enjoy independent, creative thinking. These “intuitive” are not very practical. They 

are attending college because they want to create unique works of art or study 

philosophy or someday help in the field of science. 

 يحبون هؤلاء الطلاب .بديهية التعلم نمط يفضلون( كثير كما ولكن ليس) الطلاب الآخرين وعلى النقيض من 

" البديهية"هذه . ، والتفكير الإبداعيمستقلة والتمتع التعلم ممارسة إلى نظرية طريقة انهم يفضلون. الأفكار

في  أو الدراسة أو فلسفة فنية فريدة من خلق أعمال لأنهم يريدون الكلية يحضرون انهم. جدا ليست عملية

 .مجال العلوم في مساعدة يوم من الأيام

:____ intuitive learning style _____Topic التعلم نمط بديهية 

Main Idea:_______ These students love ideas ________ الأفكار يحبون هؤلاء الطلاب 

Paragraph D 

  

. A the sensing style of learningThere is a drawback for the students who prefer 

. These teachers majority of college professors prefer the intuitive learning style

 arein the sensing group Students value independent thinking and creative ideas. 

because their way of thinking doesn’t match their teachers’.  at a disadvantageهناك 

 نمط يفضلون أساتذة الجامعات غالبية. للتعلم الاستشيعار عن بعد نمط الذين يفضلونبالنسبة للطلاب عيب و

في  الاستشيعار في المجموعة الطلاب. والأفكار الخلاقة التفكير المستقل نقدر هؤلاء المعلمين .بديهية التعلم

 ." معلميهم لا يتطابق مع طريقة تفكيرهم بسبب مأساوي وضع غير 

________the sensing style of learning Topic: _____ 

 A majority of college professors prefer the intuitive learning style Main idea: 
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Words in phrases : Paragraph D :       

 are ___at__ a disadvantage. في وضع مساوئ هم... 

Understanding Pronoun References:  Their (Paragraph D, line 

4)______students________  طلاب 

Paragraph F 

F 

what it used to be On all college campuses, student life is very different from 

At most colleges, all entering  specifically, the internet. –because of technology 

first-year students receive an email address. Dormitory rooms offer high-speed 

Internet access. Computer systems are available to everyone in computer labs, the 

library, and student centers. Application for classes and registration are usually 

still  professorsnow possible online. Most schools offer entire courses online. Many 

about class work or  themhave “office hours,” when students can come to talk with 

ask for help. But increasingly, students can contact professors 24 hours a day, 

thanks to email. In many classes, students complete assignments and even take 

exams online. Perhaps most important for both students and professors, research 

is now easier and faster because of the new technology.  

على وجه  -التكنولوجيا  بسبب كانت عليه من قبل ما يختلف كثيرا عن الحياة الطلابية، الجامعات كل في

عنوان بريد  الحصول على طلاب السنة الأولى دخولجميع الكليات، و معظم في. ، وشيبكة الإنترنتالتحديد

 في متاحة للجميع أنظمة الحاسب الآلي .الوصول إلى الإنترنت عالية السرعة عرض غرف نوم .إلكتروني

على  من الممكن الآن وعادة ما تكونتسجيل و لفئات تطبيق .للطلاب ومراكز، والمكتبة مختبرات الحاسوب

عدد ساعات " لديهالا تزال  العديد من الأساتذة .على الانترنت كامل دورات المدارس تقدم معظم .الانترنت

على  ولكن .طلب المساعدة أو فئة عمل حول التحدث معهم الحضور إلى يتمكن الطلاب من عندما" العمل،

في كثير من . البريد الالكتروني، وذلك بفضل ساعة في اليوم 24 أساتذة الاتصال، يمكن للطلاب نحو متزايد

لكل من الطلاب  الأكثر أهمية بالنسبة ربما .الانترنتعلى  الامتحاناتحتى كاملة و الواجبات، والطلبة الفصول

 التكنولوجيا الجديدة بسبب أسهل وأسرع الآنالأساتذة، والبحث و

technology on student life/ the internet in the college campuses__:__ Topic 

 حرم الجامعات في الإنترنت /الطالب  حياة في التكنولوجيا

college campuses, student life is very different from what it used  On all Main Idea:

specifically, the internet. –to be because of technology  

professorsUnderstanding pronoun references: Them (paragraph F, line 6)  فهم 

 لهم: ضمير المراجع

Words in Phrases: جمل الكلمات في: 
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Words in phrases: As you read, it’s important to begin noticing words that often go 

together. Go back to F paragraph. Find words to complete the following phrases 

and write them in the blanks. Most are prepositions 

الفقرة  نعود إلى. معا غالبا ما تذهب الكلمات التي ملاحظة نبدأ من المهم أن، كما تقرأ: عبارات الكلمات في 

 .حروف الجر من معظم .الفراغات في واكتبها العبارات التالية لإكمال العثور على الكلمات. واو

Life is different because ________of______________ technology  

Are available _____________to_________________ everyone 

Students ______________take_______________ exams (verb) 

 التكنولوجيا بسبب مختلفة حياة

 متاحة للجميع

 (فعل) امتحانات خذا  الطلاب

Section B 

Directions:  Read the following paragraphs and choose the correct main idea for 

each paragraph 

 فقرة الرئيسية لكل صحيحة فكرة واختيار الفقرات التاليةقراءة : اتجاهات

Paragraph E 

“There are several events that can change the Earth's surface very quickly. 

Volcanoes can erupt and spread lava, rock and ash for several miles.  Earthquakes 

can leave large cracks in the Earth's surface.” 

 براكين تنفجر يمكن أن .بسرعة كبيرة سطح الأرض التي يمكن أن تغير العديد من الأحداث هناك"وقال 

 ". سطح الأرض في كبيرة تشيققات تركزلازل يمكن لل. عدة لأميالالرماد والصخور و الحمم البركانية وينتشير

        What is the main idea? 

Several events can change the Earth's surface.1.  

2.  Earthquakes can cause large cracks.  

3.  Volcanoes can be dangerous. 

4. Earthquakes  

 الرئيسية؟ ما هي الفكرة

 .سطح الأرض تغيير العديد من الأحداث يمكن أن .8

 .تصدعات كبيرة الزلازل أن تسبب ويمكن .2

 .البراكين تكون خطرةأن  ويمكن .3

  الزلازل .4
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Paragraph F 

“Most of the world's volcanoes are part of the "The Ring of Fire." This is a ring of 

volcanoes that form a circle around the Pacific Ocean. Thousands of volcanoes 

make up "The Ring of Fire." These volcanoes formed the sea floor and many 

underwater mountains. 

دائرة  التي تشيكل البراكين هو حلقة من هذا ". حزام النار "جزء من في العالم هم البراكين معظم"وقال  ’

 والجبال في قاع البحر هذه البراكين شيكلت". حزام النار" تشيكل البراكين الآلاف من .المحيط الهادئ حول

 ". كثير تحت الماء

What is the main idea? 

1. There are thousands of volcanoes in the world. 

2. Most volcanoes are part of the "Ring of Fire." 

 3. Some underwater mountains are volcanoes.    

4. The Ring of Fire 

 الرئيسية؟ ما هي الفكرة

 .العالمفي  البراكين هناك الآلاف من .8

 ".حزام النار" تشيكل جزءا من البراكين معظم .2

 .البراكينو تحت سطح الماء الجبال بعض .3

 حزام النار .4

Getting Meeting From Context فهم المعنى من السياق  

, On the other hand, there are many advantages to this system. 1. On the one hand

there are also several drawbacks.  

 On the other hand =_______________from one point of view 

 ___from other point of view  ___On the other hand =  

 .عدة سلبيات، وهناك أيضا من ناحية أخرى. لهذا النظام هناك العديد من المزايا، من ناحية .8 

 جهة نظر واحدة من = من ناحية أخرى

 النظر الأخرى من وجهة = من ناحية أخرى

and  -required –compulsory 2. In a number of countries, education is both 

primary school (elementary school)at least in  universal, available to everyone, 

=        requiredCompulsory     

available to everyone      =     Universal    

=              elementary schoolPrimary school       
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 على الأقل، في متناول الجميع، عالمياالمطلوب و - على حد سواء الإلزامي، والتعليم عدد من البلدان في .2

 (مدرسة ابتدائية)المدارس الابتدائية  في

 مطلوب = إلزامي

 الجميععلى  متاح = عالمية

 مدرسة ابتدائية = المدرسة الابتدائية

areas.  rural3. There are many more schools in cities than in  

developing countries / villages =     Rural 

 .منها في المناطق الريفية أكثر في المدن العديد من المدارس هناك .3

 القرى / = من البلدان النامية في المناطق الريفية

egalitarian; all students are considered equal 4. Public schools are all both free and 

 and learn the same material. 

all students are considered equal and learn the same material= Egalitarian  

نفس تعلم على قدم المساواة و جميع الطلاب وتعتبرالمساواة، حرة و على حد سواء كلها المدارس العامة

 نفس الموادتعلم على قدم المساواة و جميع الطلاب وتعتبر المساواة =.المادة

, discipline; in order to make time for their studies5. College students need great 

they need the self-control to give up hobbies, sports, and social life.  

Discipline =__ _ in order to make time for their studies 

 في حاجة إلىدراستهم، وأنهم يخصصون وقتا ل من أجل الكبرى الانضباط في حاجة طلاب الجامعات .

 .والحياة الاجتماعية، والرياضة ممارسة الهواياتالتخلي عن و ضبط النفس

 = الانضباط

, or statusfamily because there is high  entire6. Results on these exams affect the 

.for a whole family in which children have high test scores social position, 

الوضع  أو، مكانة عالية لعدم وجود بأكملها تؤثر على الأسرة هذه الامتحانات النتائج على .6

 .درجات الاختبار ارتفاع أطفال لديها التي، وذلك لجميع أفراد الأسرة الاجتماعي

  = كامل

Entire= _______for a whole  family___________ 

Status=___ social position,  ______ 

7. Students themselves decide if they want college-preparatory or vocational 

this for them.  determinesclasses in high school; no national exam  

Determines = _____decide___ 

المدارس  في مهنيال أو المرحلة الإعدادية الفصول الجامعية يريدون يقرروا ما اذا كانوا الطلاب أنفسهم .9

 .بالنسبة لهم هذا يحدد وطني امتحان، ولا الثانوية

 __________________________________________ = يحدد


